
چرا مدیران استقلال 
باز خواست نمی شوند؟

مراغه چیان: با فروش 
قایدی قرار بود بدهی 

استرا را بدهند
 سعید مراغه چیان کارشناس فوتبال 
در مــورد حــذف اســتقلال از لیــگ 
قهرمانان آســیا گفت: »حذف از آسیا 
مشــکلات مدیریتــی بود و تأســف بار 
اســت کــه هــواداران اســتقلال بایــد 
بــرای عــدم حضــور تیم محبوب شــان 
ایــن همــه ناراحــت باشــند. بازیکنان 
ســال گذشته و امسال برای قهرمانی 
اســتقلال زحمــت کشــیدند، امــا مزد 
ایــن همــه تــلاش را یــک ســری مدیــر 
بــه بــاد دادنــد. چند ســال اســت که از 
ســرمربیگری اســتراماچونی در تیــم 
فوتبال استقلال گذشته است، چرا در 
این مدت مدیران باشگاه نتوانستند 
این بدهی را بدهند؟« مراغه چیان در 
پایان گفت: »مگر قرار نبود با فروش 
مهــدی قایــدی مطالبــات را پرداخــت 
کننــد؟ زمــان مدیــر عاملی مــددی در 
استقلال باید مطالبات استراماچونی 
پرداخــت می شــد و مشــکل اصلــی از 
آنجــا بــود. ســپس مصطفــی آجورلــو 
مدیرعامــل شــد و بدهــی روی بدهــی 
آمــد. جالــب اســت کــه ایــن مدیــران 
کلــی بدهی را برای باشــگاه اســتقلال 
بــه بــار آورده انــد، امــا هیچ کدام شــان 
بازخواســت نمی شــوند و بــه نهــاد یــا 

سازمانی پاسخگو نیستند.«

 
رضا رجبی: اگر 

پرسپولیس بود بدهی 
را پرداخت می کردند

رضــا رجبــی پیشکســوت اســتقلال 
دربــاره شــرایط این روزهــای این تیم و 
پرداخت نشدن بدهی استراماچونی 
گفــت: »دســت هایی در کار بــود تــا 
بدهی اســتراماچونی پرداخت نشود. 
بدهی استقلال به سرمربی ایتالیایی 
پولــی نبــود کــه نتــوان پرداخــت کــرد. 
در صورتــی کــه اگــر ایــن مشــکل برای 
پرســپولیس پیــش آمــده بــود، همــه 
بــه چشــم یــک مســأله ملــی نــگاه 
می کردنــد امــا اســتقلال را رها کردند. 
همه ما دیدیم که فتح الله زاده چقدر 
تلاش کرد این بدهی پرداخت شــود، 
همان طور که در این مدت بدهی های 
پیــن و میلیــچ را هــم تســویه کــرد امــا 
مشخص بود که به تنهایی نمی تواند 
کاری کنــد و بایــد بــه او کمک می شــد. 
او حتی تصمیم به استعفا هم گرفت 
کــه بــا مخالفت هیأت مدیره باشــگاه 
روبــه رو شــد. او بــه اســتقلال آمــد تــا 
مشکلات را برطرف کند اما دست تنها 
بود.« رجبی در ادامه گفت: »اسپانسر 
باشگاه به فتح الله زاده برای پرداخت 
بدهــی اســتراماچونی قول هایی داده 
بــود امــا عملــی نشــد، در صورتــی کــه 
ایــن بدهی هــا طبــق صحبت هایــی 
کــه در ایــن چنــد وقــت شــنیدیم بایــد 
در زمــان مدیــران گذشــته پرداخــت 
می شــد. چــرا در زمــان مدیریــت قبــل 
هیچ کــس ســؤال نکــرد و حساســیتی 
وجــود نداشــت کــه آن همــه پــول کجا 
و چگونــه هزینــه شــد و هیــچ اولویتــی 
برای پرداختی ها وجود نداشت؟ هیچ 
کاری در چند سال گذشته در باشگاه 
اصولــی انجــام نشــده، در صورتــی کــه 
استقلال به عنوان یک باشگاه دولتی 
کــه زیــر نظر وزارت ورزش اســت، باید 
حمایت می شــد و عملکرد مدیران را 
نظــارت می کردنــد تا به حذف از آســیا 

ختم نشود.«
 

ارسلان تنها طلبکار 
بدون شکایت

ارســلان که در زمان مدیریت آجورلو 
یــک ریــال هــم دریافتــی نداشــت 
و اکنــون هــم دریافتــی او بــه انــدازه 
دیگــر بازیکنــان نیســت، همچنــان 
یکــی از بازیکنــان امیــدوار در اردوی 
تیــم آبــی اســت و بــه همــراه همــه 
هم تیمی هایش برای تکرار قهرمانی 
در لیگ برتر و جام حذفی می جنگند. 
مطهری با اینکه بارها مورد کم لطفی 
مدیــران اســتقلال قــرار گرفــت امــا 
در ایــن تیــم مانــد و حــالا هــم جــزو 
طلبکارانی اســت که بدون شــکایت 

به کارش ادامه می دهد.
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از کمپ آبی
5استقلال

 zسوژه ها

مشــکلات اســتقلال تمامــی نــدارد. این 
روزهــا آنقــدر حواشــی از دل این باشــگاه 
مردمــی بیرون می آید که معلوم نیســت 
مسئولان استقلال در آن باشگاه چه کار 
می کنند؟ بعد از افتضاح حذف استقلال 
از آســیا، شــکایت بازیکنــان داخلــی و 
خارجــی از نگرفتــن حــق و حقوق شــان و 
ادعای ساپینتو مبنی بر نگرفتن حقوقش 
طــی چهــار ماه اخیر، حالا گفته می شــود 
آخــر فروردین مــاه قــرارداد بازیکنان تیم 
امید اســتقلال تمام می شود و چون آنها 
تاکنــون پولی دریافــت نکردند به راحتی 
می تواننــد قراردادشــان را فســخ کــرده و 

بــه تیم دیگری بروند. اســتقلال روزهای 
خوبــی را تجربه نمی کند. مدیران ســابق 
و فعلی این تیم به جای اینکه مشکلات 
اســتقلال را کــم کننــد بــا ســوءمدیریت 
مشــکلات جدیــدی را نیــز بــه ایــن تیــم 
اضافــه کرده انــد و معلــوم نیســت پولــی 
که سازمان خصوصی سازی به آنها داده 
اســت خــرج چه چیــزی کرده اند که حالا 
استقلال اینقدر درمانده است. مسئول 
ســازمان خصوصی ســازی مدعی شد 90 
میلیارد به استقلال پرداخت کرده است 
و در همین راستا نیز فتح الله زاده مدعی 
شــد کــه نــود میلیــارد را خــرج بازیکنــان 
کرده است اما وقتی بازیکنان، سرمربی 
و حتی بازیکنان تیم امید استقلال مدعی 
هســتند ریالــی دریافــت نکرده انــد، نود 

میلیارد کجا هزینه شــده اســت؟ اینطور 
که گفته می شــود رقم قــرارداد بازیکنان 
تیم امید بین پنجاه تا صد میلیون است 
و بــه نظــر نمی رســد پرداخــت پــول آنهــا 
فشاری به باشگاه استقلال وارد کند که 
هیچ کدام از بازیکنان هنوز پولی دریافت 
نکرده انــد! تیــم امید اســتقلال در فصل 
جــاری قهرمــان شــد و بازیکنــان این تیم 
آنقــدر خــوب بودنــد کــه در حــال حاضــر 
مشــتریان زیادی داشــته باشند، اما این 
تیم اســتقلال اســت که حاصل آکادمی 
خود را که می تواند در تیم بزرگسال از آن 
اســتفاده کند دو دســتی به باشگاه های 
دیگــر تحویــل می دهد. به نظر می رســد 
مشــکلات مالــی اســتقلال ایــن روزهــا 
همچــون کلاف ســردرگم ایــن تیــم را در 

خود جا داده است و هیچ کس نمی تواند 
نقطــه کــور آن را پیدا کنــد. این کلاف هر 
روز توسط یک خبر جدید بیشتر در هم 
می پیچد. استقلال در فصل جاری انواع 
و اقسام مشکلات را در خود جا داد و این 
روزها توســط دشــمنانی که منتظر گاف 
این تیم بودند مورد تمسخر قرار می گیرد 
و این به سخره گرفته شدن حاصل همان 
ســوءمدیریت اســت، شــاید در چنیــن 
شرایط اسفناکی که دل هر هواداری را به 
درد می آورد فقط حضور ساپینتو می تواند 
دلگرمــی بــرای بازیکنــان و هوادار باشــد 
کــه بــه رغم هیجانــی بودن امــا در چنین 
شــرایط حساســی بهتریــن تصمیمات را 
گرفتــه و خــودش را دلســوز تیمی نشــان 
داده کــه بیشــتر هــر کســی از خودی هــا 

آســیب دیــده اســت. اما سرمایه ســوزی 
اســتقلال در نــوع خــودش عجیب ترین 
اتفاقی است که لا به لای تمام مشکلات 
دیگر گم شــده و کمتر خودش را نشــان 
می دهد اما قطعاً بزودی این خودزنی هم 

خودش را نشان خواهد داد.

سرمایه سوزی به سبک استقلال

فسخ قرارداد تیم امید زیر سایه سوء مدیریت

 zکنارچمن

هرچند که مجلس 
با دقت مسائل 

مربوط به باشگاه 
پرسپولیس را 

هم رصد کرده و 
قرار است همین 

حساسیت در 
قبال باشگاه 

پرسپولیس هم 
انجام شود. شاید 

اگر پرسپولیس 
هم به دلیل اهمال 
مدیرانش از حضور 

در لیگ قهرمانان 
آسیا حذف شده 

بود، در آن باشگاه 
هم تصمیمات 

تندی اتخاذ می شد 
اما فعلاً اوضاع 
پرسپولیس به 
سختی باشگاه 

استقلال نیست و 
مجلس قصد دارد 
ابتدا به مسائل و 
ابهامات مالی در 
باشگاه استقلال 
که منجر به حذف 

این باشگاه از لیگ 
قهرمانان آسیا شد، 

رسیدگی کند

آندو

تماشاگر استقلالی

آندرانیــک تیموریــان، هافبــک اســتقلالی کادر فنــی تیــم ملــی کارش را در 
تیــم ملــی آغــاز کــرده و بــه همیــن دلیــل هم بــرای تماشــای بازی اســتقلال 
و آلومینیــوم اراک بــه ورزشــگاه امــام خمینــی)ره( ایــن شــهر آمــد. آنــدو از 
اســتقلالی های بســیار محبــوب میــان هــواداران اســتقلال اســت و قطعــاً 
حضــورش در ایــن بــازی بــرای اســتقلالی های تیــم ملــی هــم خبــر خوبــی 
اســت. آنــدو هفته هــای آتی هــم بازی های اســتقلال را تماشــا خواهد کرد.

سبحان خاقانی

 فصل را از دست داد

قــرار بــود ســبحان خاقانــی در نیم فصل دوم برای اســتقلال بــه میدان برود 
امــا حضــور ایــن بازیکن در نیم فصل دوم به کلی منتفی شــده و جایی برای 
اضافــه شــدن نــام ایــن بازیکن وجود نــدارد. با توجــه به اینکــه خاقانی یک 
فصــل کامــل را از دســت داده، احتمــال دارد فصــل بعــد قــرارداد او تمدیــد 
نشــود. خاقانی امیدوار بود در لیســت آسیایی اســتقلال قرار بگیرد ولااقل 
آنجــا بــازی کنــد امــا بــا حذف از آســیا آرزوهای ایــن بازیکن هم بــر باد رفت.

صالح حردانی

بازیکن مورد علاقه قلعه نویی

امیر قلعه نویی خیلی دوســت داشــت صالح حردانی را هم در لیســت تیم 
ملی قرار دهد اما نیمکت نشــینی های پی درپی حردانی در اســتقلال مانع 
از دعــوت او شــد. قلعه نویــی بــه گــوش حردانــی رســانده اگــر تا آغــاز اردوی 
بعــدی در اســتقلال بــازی کنــد قطعــاً بــه اردو فــرا خوانده خواهد شــد. امیر 
اعتقــاد ویــژه ای بــه صالــح دارد و جــزو بازیکنــان مــورد علاقه ســرمربی تیم 

ملــی اســت. آیــا صالــح می تواند دوبــاره ملی پوش شــود؟

نماینده های مجلس به طور جدی پیگیر 
اتفاقاتی هستند که در باشگاه استقلال 
رخ داده اســت. حــذف از لیگ قهرمانان 
آســیا به دلیل پرداخت نشــدن مطالبات 
اســتراماچونی. ابهامات گســترده مالی و 
اعتراض شدید هواداران نکات برجسته 
و مهمی هستند که نماینده های مجلس 
را نسبت به اتفاقاتی که در این حوزه رخ 

داده، حســاس کرده است.
ایــن موضــوع نــه تنهــا تبعــات ســنگینی 
برای مدیران باشــگاه استقلال به همراه 
خواهد داشت و مدیران کنونی و مدیران 
سابق را پای میز محاکمه خواهد کشاند، 
بلکــه پــای وزیر ورزش و جوانــان را نیز به 
صحــن علنی مجلس خواهد کشــید. در 
همیــن راســتا محمد مهــدی فروردیــن، 
رئیس فراکسیون ورزش مجلس شورای 

اسلامی گفت: »باید شخص وزیر ورزش 
و جوانــان دربــاره علــت حــذف باشــگاه 
اســتقلال از لیــگ قهرمانــان آســیا بــه 
مجلس پاسخ دهد. قرار است در همین 
هفتــه کمیســیون فرهنگــی جلســه ای 
بــا وزیــر ورزش و جوانــان در موضوعــات 
مختلــف مربــوط بــه حــوزه ورزش و 
چالش های آن در ســال گذشته تشکیل 
دهد که از جمله آن مهاجرت یک ســری 
ورزشــکاران و عملکــرد فدراســیون ها 
و تخصیــص بودجه هــای عمرانــی در 
حــوزه ورزش اســت. فــارغ از موضوعات 
درون وزارت ورزش کــه همــواره مــورد 
نقــد اســت، وضعیــت دو باشــگاه دولتی 
اســتقلال و پرســپولیس هم مورد سؤال 
اســت. اینکه ســهام این دو باشــگاه وارد 
بــورس شــد اما افــرادی در هیــأت مدیره 
حضــور پیــدا کردنــد کــه تســلط کافــی 
نداشــته بــه طــوری کــه بــه گفتــه رئیــس 
ســازمان بــورس اعضــای هیــأت مدیــره 

از نحــوه ورود ســهام ایــن دو باشــگاه بــه 
بــورس اظهار بی اطلاعی می کردند؛ اینها 
بخشی از سؤالات ما از وزیر ورزش است 
کــه چــرا وقتــی تصمیــم بــه ایــن مهمــی 
گرفتــه می شــود از افــراد متخصــص و 
دارای دانــش اســتفاده نمی شــود کــه 
اینگونــه خســارت وارد شــود.« رئیــس 
فراکســیون ورزش یــادآور شــد: »قــرار 
بــود دو باشــگاه پرســپولیس و اســتقلال 
بــرای گرفتن مجــوز حرفه ای سهام شــان 
وارد بــورس شــوند کــه واگذاری ســهام از 
۱0 درصد شــروع شــده و تا به ۱00 درصد 
برســد. معضلات و مشــکلات در این راه 
کــم نبود کــه هم به سیســتم مدیریتی و 
هم به نبود شــفافیت بــر می گردد اما در 
نهایــت کار بــه جایــی رســید کــه باشــگاه 
اســتقلال علی رغم تمامی تلاش هایش 
بــرای رســیدن بــه جایگاهی و شــرکت در 
بازی های آسیایی، به یکباره از مسابقات 
حــذف می شــود. اتفاقــی کــه می توانــد 

پیامدهــای بســیار منفــی بــرای جامعــه 
ورزش داشــته باشــد. بایــد در ایــن بــاره 
شــخص وزیــر ورزش جــواب دهــد کــه 
علــت حذف اســتقلال از لیــگ قهرمانان 
آســیا چیســت و چه کسی کم کاری کرده 
اســت. وزیــر ورزش می گویــد کــه پــول از 
بــورس برداشــته و تحویل مدیران شــده 
اما مدیران باشگاه اولویت بندی نکرده و 
کار را به اینجا رسانده اند که نه تنها طلب 
اســتراماچونی مربــی ســابق اســتقلال را 
ندادنــد کــه حقــوق بازیکنــان و مربیــان 
فعلــی هــم پرداخــت نشــده اســت. ایــن 
اتفاقات در حالی رخ داده که ما جلساتی 
بــا مدیــران ســابق و فعلــی دو باشــگاه 
استقلال و پرسپولیس برگزار کردیم و به 
آنهــا هشــدار دادیــم که بایــد تدابیری در 
هیأت مدیره و باشــگاه ها بــرای حرفه ای 
شــدن بیندیشند تا آسیب نبینند. پیش 
از این نیز یک بار اتفاق افتاده بود و ضرر 
و زیــان دیدیــم امــا درســی بــرای آقایــان 

نشــده اســت. بایــد پاســخگو باشــند که 
مهم تریــن فــرد هم شــخص وزیر اســت 
کــه در انتصــاب ایــن افــراد نقــش اول را 

داشــته اســت.«
اظهــارات ایــن نماینده مجلس نشــان از 
عمق تخلفات در باشگاه استقلال دارد. 
هرچنــد کــه مجلــس بــا دقــت مســائل 
مربوط به باشگاه پرسپولیس را هم رصد 
کرده و قرار اســت همین حساســیت در 
قبــال باشــگاه پرســپولیس هــم انجــام 
شــود. شاید اگر پرسپولیس هم به دلیل 
اهمــال مدیرانــش از حضــور در لیــگ 
قهرمانــان آســیا حــذف شــده بــود، در آن 
باشــگاه هــم تصمیمــات تنــدی اتخــاذ 
می شــد امــا فعــلاً اوضــاع پرســپولیس 
بــه ســختی باشــگاه اســتقلال نیســت و 
مجلــس قصــد دارد ابتــدا بــه مســائل و 
ابهامــات مالــی در باشــگاه اســتقلال که 
منجــر بــه حــذف ایــن باشــگاه از لیــگ 

قهرمانــان آســیا شــد، رســیدگی کنــد.

 zگزارش

 حذف استقلال سوژه داغ مجلس
نه پول استراماچونی را دادند، نه بازیکنان و مربیان

مهدیه دریابیگی
خبرنگار


